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En el primer Consell Executiu

del 2005, una de les decisions

que s'hi varen prendre fou

adherir-se al Consell Territorial

de la FEMP. 

Es tracta d’un òrgan de crea-

ció recent del qual formarà part

el president de la Felib, Carlos

Delgado, amb el suport de la se-

cretària general, Joana Alomar.

També va destacar la bona

harmonia que hi ha entre els

membres dels diferents sindi-

cats que conformen la Mesa

Paritària i la Felib.

El mateix dia se signà el Pla

de formació contínua del 2005,

en el qual s’han proposat nove-

tats formatives com, per exem-

ple, la formació a distància amb

un mínim d’hores presencials. 

Conveni amb el Consell

Entre les diferents propostes

presentades per la Felib, cal

ressaltar la propera signatura

del conveni amb el Departament

de Medi Ambient del Consell de

Mallorca, pel qual es realitzaran

diferents pràctiques dels cursos

de tallers ocupacionals.

Objectiu

L’objectiu d’aquest acord és

establir una col·laboració mú-

tua entre el CIM i la Felib sobre

les activitats de formació ocu-

pacional i d'orientació laboral

de les escoles taller i les cases

d’ofici dins l’àmbit mediam-

biental.

Panoràmica de la Sala de Reunions de la Felib durant el primer Consell Executiu del 2005.

Un moment de la intervenció de Joana Alomar, Secretaria General de la Felib.

Signatura del 

Pla de Formació

Contínua 2005.

El passat 11 de

Febrer del 2005 es

va firmar l’informe

del Pla de Formació

Contínua 2005, fruit

de l’acord arribat

entre els membres

de la Mesa Paritària

i la Felib.



La sala de reunions de la Felib
va acollir un moment important
amb la primera reunió de la
Comissió per a la Reforma de
l’Estatut d’Autonomia de les Illes
Balears. 

Aquesta Comissió va ser cre-
ada per la Felib arran de l’acord
dels membres del Consell Exe-
cutiu, fet a la localitat de Sant

Eugènia el passat 10 de desem-
bre, a partir de la proposta feta
per part del Govern balear a
través de la consellera de Rela-
cions Institucionals del Govern,
Rosa Estaràs, a la Federació
d’Entitats Locals de les Illes
Balears. 

Evitar una Comissió paral·lela
En la primera presa de con-

tacte, la Comissió va prendre la
decisió de notificar als repre-
sentants de la Comissió d'Ex-
perts del Govern que assesso-
rin la Felib en temes puntuals
que afectin l’Administració lo-
cal, perquè així la Federació
pugui escometre la labor d’e-
metre un cos de suggeriments
polítics i jurídics sobre l’abast 
i els continguts que, segons 

la nostra visió, han de ser tin-
guts en compte dins el projecte
de la reforma de l’Estatut.

Aquest pas es fa amb la fina-
litat de no crear una Comissió
paral·lela i que la tasca que es
faci amb vista a la reforma de
l'Estatut d'autonomia sigui el
més conjunta possible.

El president de la FELIB,
Carlos Delgado, i la vocal de la
Junta Executiva del Fons
Mallorquí de Solidaritat i Coo-
peració, Margalida Cantarellas,
en representació de Bernadí
Coll, president del FMSC, sig-
naren a la seu de la Felib un
conveni de col·laboració entre
ambdues entitats. 

Col·laboració Felib-FMSC
Els punts establerts en aquest

conveni són els següents: regu-
lar la col·laboració entre amb-
dues entitats per conèixer el
Fons Mallorquí de Solidaritat i
Cooperació, els objectius, les
activitats entre els membres 
de l’illa de Mallorca, i coordinar
les reunions informatives entre
aquests socis amb la finali-
tat que estiguin perfectament
assabentats de la labor que
l'FMSC desenvolupa. 

Un moment de la primera reunió mantinguda per la Comissió de la Felib per a la reforma de l’Estatut d’Autonomía.

Instantànea de la firma entre Carlos Delgado (Felib) i Margalida Cantarellas (FMSC).

En marxa la Comissió per a la Reforma de

l’Estatut d’Autonomia

La Felib i el Fons Mallorquí de Solidaritat 

i Cooperació es donen la mà 
Ambdues entitats signaren un conveni de col·laboració
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Presentat l’esborrany del 'Libro blanco' 

a la Felib

Presentació d'IB3 a la Felib
María Umbert va mostrar als batles i regidors els objectius estratègics del canal autonòmic

La Felib va rebre la visita de 
la directora general de l’ens de
Ràdio i Televisió de les Balears,
IB3, María Umbert, que va pre-
sentar als batles i als regidors
presents a la sala d’actes els
objectius estratègics que pre-
tén la televisió autonòmica
balear: que IB3 sigui un servei
públic, normalitzar l’espai in-

formatiu, ajudar a dur a ter-me
la normalització lingüística de
la CAIB i potenciar la cohesió i
les senyes d’identitat de la
CAIB.

Durant la seva exposició,
Umbert va ressaltar un factor
que segons ella “convida a l’op-
timisme” quant a l’èxit de la
televisió autonòmica balear: el

fet que les Balears tinguin l’ín-
dex de consum de cadenes
autonòmiques més elevat del
país, i més, si es té en compte
que fins ara les Balears no
tenien televisió pròpia però que
sí gaudien de la major oferta
televisiva estatal, amb un total
de nou canals de difusió terres-
tre analògica entre privades,

estatals i altres cadenes auto-
nòmiques. 

Umbert va tancar la seva
exposició afirmant que el model
de televisió que ella presenta 
a la Felib ha de suposar l’ade-
quació del mercat audiovisual
autonòmic a la demanda actual
de les Illes Balears.

Diferents moments de la intervenció de la directora general de l’ens de Ràdio i Televisió de les Balears, IB3, María Umbert, a la Sala d’actes de la Felib.

El secretari d’Estat de Coo-
peració Territorial, José Luis
Méndez Romeu, i el director
general de Cooperació Local,
Manuel Zafra Víctor, presenta-
ren a la Felib l’esborrany del
"Libro blanco".

En primer lloc, va intervenir
el director general, Manuel
Zafra, el qual va destacar la
importància que es faci un acla-
riment competencial, especial-
ment en el tema del finança-
ment local, per tal de donar
carta de naturalesa jurídica a
una realitat fàctica.

Segons Zafra, la Comisión del
Libro Blanco aborda, entre els
reptes més destacats, el paper
que han de tenir les diputacions

tòria a tots i per cercar la millor
sinergia de les actuacions
locals.”

Una altra de les raons expo-
sades fa referència al fet que
les comunitats autònomes "han
arribat al seu sostre de compe-
tències, en exercir la totalitat
de les realitats sectorials. Per
tot això, s’ha d’adaptar el marc
jurídic dels municipis a la reali-
tat autonòmica de 1985”, a par-
tir de la Llei de bases de règim
local de 1985.

I, com a tercera raó, el secre-
tari d’Estat va recordar que la
realitat dels ajuntaments de fa
20 anys “han canviat substan-
cialment. Es reben peticions de
les quals les administracions
actuals no poden fer-se càrrec”.

Continguts
També va explicar la singula-

ritat del mapa municipal en
l'àmbit nacional, i destacà la
peculiaritat de les Balears pel
que fa als consells insulars,
que, en l'opinió de Méndez
Romeu, “segons la interpreta-
ció, tenen un caràcter institu-
cional o bé tenen un caràcter
local”, i indicà que la Llei de
bases ha de cercar solucions
per evitar conflictes amb els

en el sentit que les instàncies
intermunicipals han de tenir
competències instrumentals al
servei dels municipis.

Importància del moment
Posteriorment, va prendre la

paraula el secretari d’Estat de
Cooperació Territorial, José
Luis Méndez Romeu, el qual
explicà la importància de dur a
terme la redacció del “Libro
blanco” per les connotacions
actuals. “Ens trobam ficats dins
un cicle de reformes estatutà-
ries, de revisió dels estatuts
d’autonomia vigents, i aquest
és un moment estratègicament
important per fer el debat, per
donar una resposta satisfac-

consells insulars. Segons ell,
“algunes de les característi-
ques del règim local dels con-
sells insulars hauran de ser
debatudes per arribar a un
acord”.

De la confrontació a la coope-
ració 

Finalment, va fer referència 
a la revisió del règim local i res-
saltà la cooperació que hi ha
d’haver entre les adminis-
tracions. “S’ha de passar d'una
cultura de la confrontació a una
de cooperació entre adminis-
tracions”. Indicà que “els muni-
cipis i les comunitats autòno-
mes coincideixen en moltes
competències, i s’ha de pactar
el punt de divisió”.

Roda de premsa feta a la Felib pel Secretari

d’Estat de Cooperació Local.

Panoràmica de la sala d’actes de la Felib durant la intervenció de José Luis Méndez Romeu.



Questionaris als membres de la Felib

2003-2007
AJUNTAMENT DE SANT JOAN DE LABRITJA

Nombre d'habitants: 4.673 (informació: INE 2003)

Situació geogràfica: El municipi de Sant Joan Baptista, actualment anomenat Sant Joan de Labritja, està

situat al nord de l'illa d’Eivissa i a una distància de 22 km de la capital (Eivissa). El canvi recent de nom del

municipi i de l'escut es va fer a causa dels estudis realitzats per l’Institut d’Estudis Eivissencs quant a topo-

nímia i heràldica. El municipi de Sant Joan de Labritja és el que té menys habitants d’Eivissa, i la seva

superfície és de 119,7 quilòmetres quadrats. Tota la costa de Sant Joan està formada per penya-segats

entre els quals s’oculten amb freqüència petites cales d’aigües cristal·lines.

Web: www.sant-joan.com

Telèfons de contacte: 971 333 003 / 971 333 117 (fax)

- Què pensau de la tasca que du a terme la

FELIB en aquesta nova etapa?

- Pens que la feina que es fa a la Federació és

francament positiva pels interesos dels

Ajuntaments. 

- Quin resum ens podeu fer dels primers

mesos d'aquesta legislatura al capdavant de

l'Ajuntament?

- Seguint amb la línia de la legislatura anterior,

treballam per poder dur a terme diferents pro-

jectes per millorar la qualitat de vida dels veïns

del municipi de Sant Joan de Labritja.

- Quins temes voldríeu que es tractassin

a la Federació?

- Tots aquells que afectin de manera més

directa els municipis petits i mitjans, ja que

molts de problemes són comuns i disposen de

menys mitjans tècnics i humans per afrontar-

los directament.

Antoni Marí Marí  - batle de Sant Joan de Labritja
Antoni Marí Marí va néixer a Sant Joan de Labritja el 16 de octubre de 1956. Té 49 anys i és administrador gerent d’una empresa

familiar de restauració i hostaleria des del juliol de 1982. La seva experiència política amb el Partit Popular es remunta al 4 de

juliol de 1999, quan va exercir com a batle de Sant Joan de Labritja amb un govern en minoria. Novament va sortir batle a les elec-

cions municipals del maig del 2003, en què doblà el nombre de regidors. També és membre de la Comissió Insular d'Urbanisme

des del 2003, i a més va ser triat senador pel Partit Popular d'Eivissa i Formentera a les eleccions del passat 14 de març de 2004.

AJUNTAMENT DE SANTA EUGÈNIA
Nombre d'habitants: 1358 (informació: INE 2003)

Situació geogràfica: L'extensió del terme de Santa Eugènia es de 20,3 quilòmetres quadrats. Els nuclis de

població són Santa Eugènia, ses Alqueries, ses Coves i ses Olleries. El topònim té l’origen en el nom de

l’alqueria de Bernat de Santa Eugènia, que anteriorment s’anomenava Benibazari. Apareix documentada

el 1250 i va prendre la seva denominació del llinatge del seu senyor, Bernat de Santa Eugènia. Malgrat ser

un terme de petites dimensions, Santa Eugènia mostra una notòria varietat de paisatges. La part de

ponent del terme és muntanyosa. En contrast, la part est és més plana.  

Web: www.ajsantaeugenia.net

Telèfons de contacte: 971 144 397 / 971 144 217 (fax)

- Què pensau de la tasca que du a terme la

FELIB en aquesta nova etapa?

- La Felib du a terme una sèrie de tasques en

defensa del municipalisme. L’objectiu principal

ha de ser la unificació de tots els municipis per

poder defensar tots els interessos locals.

- Quin resum ens podeu fer dels primers

mesos d'aquesta legislatura al capdavant de

l'Ajuntament?

- Marcam una línia basada en el manteniment

dels serveis fets en l’anterior legislatura. Es

pot dir que aquesta es més una legislatura de

consolidació, en què intentam mantenir la qua-

litat de vida a Santa Eugènia. En una paraula,

continuisme.

Quins temes voldríeu que es tractassin a la

Federació?

- S’ha d’arribar a un doble objectiu: aconseguir

la unificació dels municipis en una sola federa-

ció, i també que qualsevol llei que afecti els

ajuntaments no impliqui també una despesa

econòmica, ja que les lleis s’han d’adaptar a

les possibilitats de cada ajuntament.

Mateu Crespí Perelló - batle de Santa Eugènia
Mateu Crespí va néixer a Santa Eugènia el 8 de desembre de 1967. Té 37 anys, i és treballador social a l’Ajuntament de Palma des

de l’any 1991. La seva experiència política comença l’any 1991, amb tan sols 19 anys, formant part de l’oposició a l’Ajuntament de

Santa Eugènia amb una candidatura independent. L’any 1995 és elegit batle gràcies a un pacte amb UM, mentre que en la legisla-

tura següent (1999-2003) i en l’actual (2003-2007) torna a sortir com a batle amb majoria absoluta amb el PSM. Cal dir que ha estat

el batle més jove de Mallorca, l’any 1999, amb 27 anys.


